
Referat Bestyrelsesmøde lørdag den 10. august 2024 kl. 10:00 i Bristol-
Odenses lokaler 
 
Deltagere:   
Torsten Danielsson  TD Formand   
Jane Lund Hansen  JB Kasserer  
Marianne Mortensen  MM 1.næstformand  
Klaus Hansen   KH 2.næstformand  
Jan Mortensen  JM Turneringsudvalgsformand  
Kim Henriksen  KIH Ungdom  
Dorthe Lauridsen  DL Keglebillard  
Thomas Jæger  TJ 5-Kegler  
Thomas Bøgeskov  TB Snooker  
Thomas Willer  TB Skomar 
Niels O. Hansen  NOH Sekretariatsmedarbejder 
Rune Kampe   RK Sekretariatsleder  
 
  
 

fraværende: ingen 
 
 

1. Velkomst og validering samt officiel indsættelse af de nye bestyrelsesmedlemmer  
 

2. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde (følger senere)  
 

3. Introduktion til bestyrelsesarbejdet - LÆS vedhæftede dokumenter med opdaterede 
ansvars og arbejdsområder for bestyrelsen samt de økonomiske regler for 2024.  

 
4. Debat om licenser - engangslicenser - eventlicenser - førstegangslicenser - licenser efter 

1.marts etc?  
 

5. Før sæsonstart - kort opdatering fra alle udvalgsformænd max. 5 minutter per person 
 

6. Indstilling af Jørgen Peter Jørgensen til æresmedlem - se her skriv fra Næstved BK/Mick 

Jørgensen IndstillingÆresmedlemsskabDDBU.docx  
 

7. DM ugen økonomi  
 

8. Økonomisk opdatering per 30.7.  
 

9. EM 2025 - DDBU har fået forhåndstilsagn om støtte fra Sport Event Denmark og Århus 
Events til at organisere EM U25 3-Bande Carambole og EM Kvinder individuelt og landshold 
i 3-Bande Carambole fra d.27.marts til 5.april 2025 + opstillings og nedtagningsdage. 
Spillested bliver Dokk1 på Århus Havn i centrum med havudsigt og havneudsigt få 

https://difacad-my.sharepoint.com/personal/tod_ddbu_dk/Documents/Indstilling%C3%86resmedlemsskabDDBU.docx
https://difacad-my.sharepoint.com/personal/tod_ddbu_dk/Documents/Indstilling%C3%86resmedlemsskabDDBU.docx


hundrede meter fra Åboulevarden med masser af caféer og restauranter samt hoteller 
indenfor gåafstand. https://www.dokk1.dk/indendoers.  

             Sammen med EM´erne søges afholdt DM i Skomar på 6 Skomarborde samt andre events 
 

10. Coupe d´Europe 2025 - 5-Kegler forespørgsel fra CEB 
 

11. Digitalisering - nyt www.billardresultater.dk - brainstorm:  
a. Skriv FORUD FOR MØDET alle de forbedringer ned, du kan komme i tanke om med 

udgangspunkt i billardresultater.dk. Gerne i punktform. Både til strukturændringer 
(altså, hvordan de enkelte menupunkter er organiseret med indhold), nye forslag til 
funktioner, generelle idéer m.v. Workshop.  

 
12. Debat om fremtidige strategispor med DIF fra 2026-2029. Deadline er 29. August, hvor 

DDBU´s forslag skal ligge klart til DIF ved et debatmøde. Vedhæftet finder I de nuværende 
3 strategispor til orientering. Det eneste der ligger fast er, at spor 1 skal fortsætte i en eller 
anden form, da det drejer sig om medlemsrekruttering. Læs det hele igennem - det kan 
godt virke lidt tørt - men det er vigtigt, at du sætter dig ind i sporene, da DIF støtter DDBU 
specifikt med næsten 800.000 kr. årligt til disse initiativer (spor).   

 
13. Debat om den nye visionsplan: DDBU mod nye tider 2030 - hvordan involverer vi andre end 

bestyrelsen og udvalgene? Nuværende visionsplan er vedhæftet denne mail.  
 

14. Meddelelser 
 

15. Eventuelt  
 
Ad. punkt 1 
Torsten bød velkommen og konstaterede, at mødet var juridisk gyldigt, da 10 
bestyrelsesmedlemmer og forretningsudvalget var fuldtalligt med alle 4 medlemmer.  
 
 
 
Ad. punkt 2 
Referatet fra den 7. juni 2024 blev godkendt uden bemærkninger. 
 
 
Ad. punkt 3 
Bestyrelsen konstituerede følgende til:  

• Formand for Skomarudvalget: Thomas ”Willer” Wilhjelm 

• Kasserer: Jane Lund Hansen  

• 1.Næstformand og formand for kvindeudvalget: Marianne Mortensen 

• Ungdomsleder: Kim Henriksen 
 
TD informerede bestyrelsen om ansvarsområder, økonomiske regler, budgetter og delbudgetter, 
organigram 2020-2025 etc. 

https://www.dokk1.dk/indendoers
http://www.billardresultater.dk/


 
Ad. punkt 4 
Bestyrelsen besluttede, at der igen bliver trukket 300 kr. fra indskud til skomarturneringer i licens 
og 50 kr. for første-gangs-licenser medmindre spilleren har en licens i forvejen 
 
Ad. punkt 5 
Keglebillardudvalget 
DL sagde, at interessen for klubinstruktøruddannelsen er dalende og sat på pause. Men vi er i gang 
med at planlægge individuel instruktion og har samlinger på beddingen (uden om DDBU). 
 
Kvindeudvalget 
MM sagde, at der altid er god energi i Kvindeudvalgmøderne. Udviklingen i Skomar og 5-Kegler, 
som blev startet op sidste år, fortsætter. Sæsonen kommer til at byde på 4 tours i hver disciplin 
samt et DM. Vi laver også en ekstra indsats på Ladiescupperne. 15 klubber har søgt værtskab i 
vest.  
 
Charlotte Sørensen er tilmeldt VM i 3-Bande Carambole for kvinder i Frankrig til september. 
 
Ungdomsudvalget 
KIH informerede om, at der var mange nye ting han som ny Ungdomsleder skulle sætte sig ind i – 
og at han blandt andet har arbejdet på to nye turneringsformer: En ungdomscup på halvmatch 
borde med 4 cupper øst og vest og dertil en afsluttende landsfinale samt en U25 tour i 5-Kegler. Vi 
håber på, at CEB på sigt laver et U25 EM i 5-Kegler.  
 
Planen er også at tage de små mobile billardborde - som findes i sekretariatet - i brug til 
turneringer i 3-Bande Carambole. Det er yderst problematisk, at ud over Daniel Kristiansen, så har 
vi ingen talenter tilbage i 3-Bande Carambole. KIH sagde yderligere: 
 

• Søren Søgaard har givet sponsorat til Camps (tilsvarende 3 Camps) 
 

• Ungdoms U21 og U25 DM afholdes i uge 3 i januar 2025 
 

• 4 spillere drager til Tyskland og spiller træningsturnering om 3 uger i 2-mands hold. 4-5 
nationer deltager 
 

• Daniel Kristiansen skal til VM U25 i 3-Bande Carambole i september 
 

• Jonas Søndergaard skal til VM 5-Kegler U22 i Torino til september 
 

• EM-ungdom U25 i 3-Bande Carambole afholdes i Aarhus sammen med EM for Kvinder 
individuelt og landshold i marts/april 2025 

 
 
 
 



 
 
 
5-Keglerudvalget 
TJ informerede om: 
 

• Johnni Pedersen er stoppet i udvalget  

• Udvalget søger nye folk (to personer har meldt sig) 

• En ny A-række øst er opstartet 
 
 
Kasper Kristoffersen, Tejs Tafdrup, Henrik Søndergaard og Thomas Jæger er tilmeldt VM i 5-Kegler, 
Italien. Danmark vil sandsynligvis få 2-3 spillere med.  
 
Rangliste 2 er den gældende for internationale udtagelser - og skæringsdatoen er 4 uger før 
tilmeldingen åbner op. 
 
Turneringsudvalget 
JM gav en briefing om tilmeldinger:  

• 23 hold mere med end sidste år og antallet er oppe på 1082 

• 3124 licenser solgt til dato - målet er 3700  

• Efterlyser stævneledere til DM’erne 

• Hanne Rasmussen træder ind i TU 
 
TJ kikker på datoer til DM samt kvalifikationen vedr. DM 5-Kegler. 
 
Snookerudvalget 
TB orienterede om, at afholdelsen af NM i Aarhus er på plads med værten, Aarhus Snooker & Pool. 
6 borde skal opgraderes til det niveau, som kræves.  
 
Ellers forbereder Snookerudvalget den nye sæson. Næste udvalgsmøde er på mandag. Vi 
fastholder retningen med fokus på breddeturneringer og tester lokalt kvalifikation for feedback. 
 

• Lavia har meldt sig på banen til at være vært for turneringer 

• Albertslund får det 4. snookerbord og kan dermed afholde Grand Prix 

• Udvalget arbejder på, at klubber med kun et bord kan afholde turneringer. Tanken er at få 
flere klubber involveret 

• Vi arbejder på at lave ændringer ift. ranglisten. Belønningen er pt. for stor ved deltagelse i 
mange turneringer 

 
 
Skomarudvalget 
TW havde følgende punkter: 



• At udvide SKOMAR CHAMP med en åben kvalturnering øst og vest (med fri tilmelding 
begge steder). Og på sigt udvide mesterskabet med den omtalte 3. ring, så spillestederne 
bliver mere involveret 

 
 
 
DM i individuelt – som afholdes sammen med kvinde og ungdoms EM i Aarhus – er udfordret ift. 
en mulig lørdagsfinale. Det vil formentligt afholde en del sjællændere fra at deltage, da 
kvalifikationen bliver på en hverdag. Der skal findes et bedre koncept. 
 

• DM i 4-mands hold skal i gang igen (måske med et finalestævne under DM-ugen 2025 i 
Ålborg) 

 

• Så har vi nogle tanker om at integrere et system til en ny rangliste, for alle åbne 
individuelle turneringer kørende på skomarbillard.dk 

 

• Per Andersen træder ind i udvalget (leder efter en kandidat fra Fyn) 
 

• Udviklingsmål: Høring og regel-dag for alle turneringsledere samt at uddanne dommere 
dedikeret til Skomar og TV-kampe 

 
 
Ad. Punkt 6 

Bestyrelsen udnævnte enstemmigt Jørgen Peter Jørgensen som æresmedlem af DDBU 
 
Ad. punkt 7 
TD fremlagde regnskabet fra DM-ugen. Udgifter på 187.000 kr. for scoretavler og IT-udstyr, 
hoteludgifter, opstilling af snookerborde, transport og forplejning samt 70.000 kr. er udbetalt i 
præmiepenge.  
I alt udgifter for 257.000 kr. ud fra et budget på 300.000 kr.  Og med indtægter på 81.000 kr. er 
resultatet ca. 120.000 kr. i overskud. 
 

• Tilfredshedsundersøgelse om DM Ugen udsendes til alle spillere via Spørgeskema i 
Microsoft Forms  

• Der blev vist 7-8 times TV på Sport Live fra DM i Skomar 
 
DDBU er tilbage i Herning i 2026 muligvis med Pool og Skomar. Evt. en skoleturnering og 
Ungdomsringen samt DM for hjemløse. 
 
Ad. punkt 8 
TD orienterede, at pga. ferie i DIF-økonomi, opdateres balancen først den 30. juli. 
 
Ad. punkt 9 
TD motiverede valget og roste rammerne til EM U25 3-Bande Carambole og EM Kvinder 
individuelt og landshold i 3-Bande Carambole i Aarhus på Dokk1 27.marts til 5.april 2025. Venue 



ligger på Aarhus Havn tæt på centrum, strøget og Aaboulevarden og tæt på banegården med 5-6 
store hoteller i nærheden. Valget faldt hovedsageligt på Aarhus, fordi der ikke har været et stort 
event siden 1989. 4 caramboleborde samt 6 skomarborde sættes op. Prøv-det-selv billardbord 
samt andre sideevents kommer til at løbe af stablen. Alt sammen med et økonomisk budget på 
672.500 kr., hvor 600.000 kr. kommer fra Sport Event Denmark og Aarhus Kommune. Prisen er 
dermed 72.500 kr. for DDBU, som skal findes via sponsorpenge, fondstilskud og eget bidrag. 
 
 
Ad. punkt 10 
Bestyrelsen besluttende at undersøge om Europa Cup i 5-Kegler kan afholdes i Ikast BK eller i KBK i 
2025 (juli eller august). 
 
 
Ad. punkt 11 
TD informerede om, at Mikkel Skovlund fra Dart er ved at være færdig med den dokumentation, 
der skal til, for at vi kan gå i gang med at bygge et nyt skræddersyet turneringsafviklingssystem til 
billard som afløser for billardresultater.dk, nuværende ddbu.dk samt ddbu-admin.dk (backoffice). 
Næste skridt er et møde med udviklerne, som skal programmere systemet samt skal økonomien 
afklares.  
 
Efterfølgende afholdt bestyrelsen brainstorm omkring, hvad det nye system blandt andet skal 
kunne: 
 

• Administration af klubber, medlemmer, turneringer 

• Integration til øko-systemer (f.eks DIF økonomi) 

• Turneringsdelen bør minimum indeholde: Kalender, Tilmelding, Seedning 

• Udskrivning af puljer og spillesteder 

• Indberetning af resultat (helst løbende a la skomarbillard.dk) 

• Tildeling af ranglistepoint og opdatering af denne 

• Links til spilleregler og turneringsreglement  

• Statistik på spillere og hold tilbage i tid 

• Opkrævninger/afregning/udbetaling af præmie penge/indbetaling til turnering 

• Bedre layout omkring events med sponsorer på  

• Mailing lister til forskellige formål 

• Push notifikationer på spillere, turneringer, events, etc.. som man kan tilvælge som spiller 
eller interesseret i billard 

• Overordnet søgefunktion  

• Samlet kalender Alle seks discipliner samt kvinder og ungdom. Så man kan se, hvad der 
foregår i en weekend  

• Streamingsystem skal lægges ind og linkes til Youtube 

• Billardtv.dk arkivet lægges ind. Vi skal have lavet noget i det nye system, så man kan se 
billard 

• Splitte det op i discipliner  

• Ny hjemmeside giver adgang til forskellige ting 

• Betalingssystem, som afløser NemTilmeld.dk 



• Ungdoms- og kvindeudvalg skal have deres eget univers 

• Betaling: Kvittering med det samme 

• Eget password som spiller, klub-admin og ddbu-admin 

• Disciplinerne som udgangspunkt. Resultater på tværs 

• Alt har en sammenhæng, som let leder dig videre til næste information. Når, vi er færdige 
med at diskutere, skal det sendes videre til høring i klubberne. Bogense BK har meldt sig til 
at være frivillig som en af testklubberne 

• Danmarkskort med alle klubber  

• Søgefunktion skal specialiseres i alle discipliner 

• Titler er vigtige. Overskuelighed og ensartethed 

• Resultatformidling 

• Nyhedsbreve kan sendes fra side 

• Kommunikation fra brugere/klubber til bestyrelsen 

• Nyheder 

• Alle bordstørrelser skal registreres - og discipliner 

• GDPR 

• Differentiere adgang til oplysninger 

• Se spillerdragten. (option) 

• Disciplinansvarlig mulighed for at lægge historie op 

• Muligheder for at skrue historier fast (at pinne) 

• Turneringsskemaer - mange forskellige turneringsformer. Især hvis det skal på rangliste 

• Kommunikationen mellem resultater og ranglister skal være i orden. Ikke sværere at 
komme til. Brugervenligt 

• Taste holdkampe og melde til skal være enkelt og overskueligt 

• Alle værktøjer, historie, fortegnelse over danske mestre, referater, organisation osv. Fra 
ddbu.dk overføres til det nye system 

 
Den 21. august afholdes næste møde med Mikkel fra Dart og Peter fra DIF. 
 
Ad. punkt 12 og 13 
TD gennemgik DDBUs strategiplaner og informerede bestyrelsen i, at der med DIF er aftalt 
workshop torsdag den 29. august. Den skal bane vejen for overskrifter til vores nye strategiplaner. 
En SWOT-analyse skal afleveres inden mødet med DIF. 
 
Efter en lang debat blev det aftalt at alle går i tænkeboks, og at TD kommer med udkast til nye 
spor, som minimum bør indeholde “Vækst” og “Klubudvikling”  
 
 
Ad. punkt 14 
TD nævnte kort, at DDBU fik 300.000 kr. i støtte fra initiativpuljen samt 60.000 kr. fra en anden 
fond til det boligsociale projekt. Vi har haft Lasse Sørensen ansat til at køre projektet i 6 måneder. 
Vi har også haft en researcher på til at finde stederne - og vi har betalt billardborde og indrettet 
lokaler i 2 pilotprojekter i Elstedhøj/Lystrup og Byagerparken/Beder. Den samlede pris blev 
400.000 kr. Næste skridt bliver en præsentation af pilotprojekterne og resultaterne for 



Landsbyggefonden med det mål at få ansat flere konsulenter til mange flere projekter indenfor 
den bolig-sociale sektor – betalt af Landsbyggefonden eller andre fonde.  
Det samlede mål er at præsentere billard, som en af de mest sociale, altfavnende og inkluderende 
sportsgrene og hobbyer, som alle – ung, gammel, tyk, tynd, stor eller lille og uanset forkundskaber 
kan dyrke i trygge sociale fællesskaber hele livet. Udbredelsen af billard og andre koncentrations-
sportsgrene og hobbyer, kan dermed få en positiv indflydelse på blandt andet landets 
sundhedsbudgetter og have positiv sociale effekter i den bolig-sociale sektor.  
 
DDBU kommer ud af projektet med et underskud på 40.000 kr. TD nævnte også: 
 

• UMB-årsmøde i Vietnam til september i forbindelse med VM i 3-Bande Carambole – Brian 
Knudsen tager med som spiller og TD som delegeret 

 
 
Ad. punkt 15 

A) Bestyrelsen have en debat om at lukke for kommentarerne på DDBUs sider og 
Facebookgruppe. De negative debatter har kostet DDBU en del sponsorkroner. 

 
TD sagde, at vi skal revurdere, hvordan folk skal gebærde sig med ting, de er utilfredse med på 
DDBUs SoMe kanaler. Og vi skal være bedre til at være med i debatterne, hvor fakta er løbet af 
sporet. Med hensyn til at kritisere DDBU, så gælder følgende regler - præsenteret på årsmødet i 
Nyborg i juni:  

 

Må man kritisere DDBU og DDBU´s ledere og udvalg? 

 

Ja selvfølgelig - hvis kritikken er konstruktiv (at den har et positivt formål) og er baseret på fakta og 
kendsgerninger og ikke bare på noget man tror, mener, synes, antager, formoder eller tænker. 
 
Og ja – hvis kritikken er formuleret med respekt for DDBU´s organers demokratiske autoritet og 
vores sports høje etik og moral – dvs. ikke er nedladende, anklagende, bagstræberisk, 
intimiderende eller for at stille nogen i et dårligt lys og sig selv i et godt lys. 
 
Og ja – hvis kritikken har til hensigt at forbedre noget og at man udtrykker kritikken skriftligt i en 
mail til den ansvarlige på det område som kritiseres - eller til mig som formand - med konstruktive 
og underbyggede ændringsforslag - og ikke blæses op på sociale medier, så et par håndfulde af de 
sædvanlige og altid negativt bidragende "Facebookkrigere" igen igen igen kan hælde benzin på 
bålet til stor skade for vores sport – de samme personer, som oftest aldrig selv påtager sig at 
være frivillig eller selv tager ansvar. 
 

Frivilligheden er derfor i stigende grad truet – ikke kun i DDBU´s bestyrelse og de 12 udvalg – men 
også ude hos jer i klubberne, hvor mange kæmper med at få fyldt bestyrelserne op, få folk til at 
hjælpe ved events eller daglige sysler. Årsagen dertil er oftere og oftere, at man er dødtræt af at 



høre på den evige usaglige og negative kritik fra personer, som aldrig selv bidrager med noget 
positivt, aldrig selv tager ansvar og aldrig selv giver en hånd med. 
 

Det er en spiral vi skal have stoppet – ellers får det alvorlige konsekvenser for ikke kun 
billardsportens fremtid – men også alle andre frivillige organisationers fremtid, som bygger på 
frivillighed og kammeratskab i rummelige omgivelser. 
 

Det skal også stoppes, fordi vores samarbejdspartnere og sponsorer ikke gider være vidne til og 
lægge navn til og donere penge til en organisation, som tillader usaglig, negativ, ubegrundet, 
ondskabsfuld og skadelig kritik i offentlige medier. 
Konklusion: Der vil i højere grad end hidtil blive slået hårdt ned på personer, som udviser en 
destruktiv opførsel til skade for vores sport og intimiderer DDBU´s demokratiske struktur og 
organisation 
 
 

B) Rangering af kvalifikation til Europacuppen i 3-Bande Carambole fra og med 2026: 1. 
Danske Mester og derefter vinderen af grundspillet (hvis samme hold, så er det 
sølvmedaljevinderen)  

C) Ringsted BC er lovet en plads i 2025, som er et overgangsår til den nye regel om at det 
er resultaterne for den indeværende sæson, som afgør de deltagende hold fra DK, hvor 
Varde BK som regerende Europamestre for klubhold er seedet direkte til finalerunden. 
Det sidste hold fra Danmark bliver således den danske mester 2024/2025. Hvis det er 
enten Varde eller Ringsted, kommer vinderen af grundspillet med – og hvis det igen er 
et af de samme hold, er det sølvvinderen til DM-finalen, som udtages.  

D) Årsmødet 2025 afholdes den 14. juni i Idrættens Hus i Brøndby 
 
 
 
Mødet sluttede kl. 15.03 – referent Rune Kampe 


